
Protokół Nr XXXIV/17 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 31 stycznia 2017 roku 
 

Otwarcie obrad – godz. 15.04 
Zamknięcie obrad – godz. 18.00 
 
Ad. 1 
 
Obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając 
radnych i przybyłych gości. 
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczy 13 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, lista 
obecności gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z  dnia 28 grudnia 2016 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13  przeciw -  0  wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w 
Radkowie z dnia 13 stycznia 2017 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 13 radnych:   za - 13   przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący RM zapytał czy są uwagi i propozycje do proponowanego porządku obrad 
(proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).   
 
Burmistrz - wniósł o wyłączenie z porządku obrad pkt. 7 dotyczącego wręczenia gratulacji dla 
Pana Stanisława Paluszka odznaczonego odznaką honorową „Zasłużony dla Powiatu 
Kłodzkiego” z powodu choroby Pana Paluszka. Temat pkt. 7 zostanie przeniesiony na 
następną sesje i zostanie połączony z wydarzeniami, które miały miejsce na uroczystościach 
Róży Kłodzkiej. 
 
Przewodniczący RM poinformował, że na prośbę dyr. GCKSiT w Radkowie w pkt. 7 zostanie 
wyświetlony film z Biegu Pabla.  
 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem zmiany zgłoszonej przez Burmistrza i Przewodniczącego RM:  
Głosowało 13 radnych:   za - 13   przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
  
Przewodniczący RM poinformował, że z uwagi na awarię sprzętu pkt. 7 zostaje przeniesiony 
do czasu usunięcia awarii. 
 
Ad. 8 
 
Burmistrz  - pogratulował Panu Bartoszowi Małkowi objęcia stanowiska dyr. Parku 
Narodowego Gór Stołowych w Kudowie Zdrój. Gmina liczy na twórczą i dynamiczną 
współpracę dyrektora. 
 
B. Małek - podziękował za gratulacje i zapewnił, że nie zawiedzie i myśli, że ta współpraca 
będzie owocna . 
 
O godz. 1514 liczba radnych zwiększyła się do 14 - w sesji uczestniczy radna A. Rakowska. 
 
Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 29 grudnia 2016r. do 31 stycznia 
2017r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 

Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

O godz. 1606 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1624 . 
 
Ad. 7 
 
Po przerwie został  wyświetlony film z Biegu Pabla w Karłowie. 
 
Burmistrz - przywitał Pana Karola Leszczyńskiego głównego projektanta Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Radków. 
 
K. Leszczyński - przedstawił na mapie i szczegółowo omówił założenia do miejscowego 
plany zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu terenu eksploatacji złoża melafiru w 
Tłumaczowie. 
 
J. Gorczycki - zapytał, co będzie zainstalowane w pasie ochronnym w celu zabezpieczenia 
drogi. 
 
K. Leszczyński - wyjaśnił, że jako architekt nie może wypowiadać się za inwestora.  
Techniczne zabezpieczenie dla nachylenia skarpy i odległości przy tej drodze leży w kwestii  
inżyniera budowlanego i geologa. Opracowanie techniczne jest niezależne od planu studium. 
 
J. Gorczycki - w przedstawionym plan była mowa o nasypach, dlatego zadał takie pytanie. 
 
K. Leszczyński - wyjaśnił, że omawiał nachylenie kąta stożka przy obsypywaniu, który nie 
pozwoli na uszkodzenie drogi. Inwestor musi określić jakiego rodzaju zabezpieczenia będą 
zastosowane.  
 
J. Gorczycki - stwierdził, że jako projektant planu powinien widzieć. 
 



K. Leszczyński - wyjaśnił, że ustalony plan miejscowy dla fragmentu terenu nie określa 
konstrukcji. Stosując się do normy i uzgodnienia z Okręgowego Urzędu Górniczego w planie 
opisywane są różne nakazy, zakazy, dopuszczenia i przeznaczenia w zakresie zasad 
ochrony i kształtowania ładu przestrzennego. Plan wyznacza ramy, w których może 
poruszać się inwestor, który nie ma prawa zrobić czegoś, co pozwoliłoby na zawalenie się 
drogi.  
 
Burmistrz  - poprosił projektanta o przedstawienie kilku informacji dotyczących zmiany 
studium. Na jakim etapie jest studium i jak będzie przebiegało na etapie czasowym.  
 
K. Leszczyński - wyjaśnił, że wykonanie studium dla Miasta i Gminy Radków, które będzie 
spełniało wszelkie wymagania proceduralne i formalne jest wyjątkowo trudne z uwagi na 
uwarunkowania terenu, występowanie obszarów górniczych, terenów zalewowych, 
występowanie obszarów Natura 2000, Parku Narodowego Gór Stołowych, zmieniające się 
przepisy itp. Projektant poinformował, że na dzień dzisiejszy plan w zakresie obliczeniowym i 
bilansowym jest na ostatnim etapie przygotowania oraz że, jest umówiony na spotkanie z 
pracownikami Referatu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, na którym przedstawi 
pierwsze obręby planu. Do ostatecznego załatwienia opracowania studium pozostało 
uzyskanie niektórych opinii i uzgodnień. Z uwagi na powyższe nie jest w stanie określić 
ostatecznego terminu ukończenia i przedłożenia studium do uchwalenia. 
 
Ad. 9 
 
DRUK NR 1 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.  
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:    za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 0.  
 
DRUK NR 2 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2017 rok                                                               
                                                                     
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały: 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 



B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki przy jednym głosie wstrzymującym 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:    za - 14    przeciw - 0   wstrzymało się -  0.  

 
DRUK NR 3 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu terenu eksploatacji złoża melafiru „Tłumaczeń Gardzień 
I” 
                                                                     
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały: 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki przy jednym głosie wstrzymującym 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:    za - 13    przeciw - 0   wstrzymało się -  1.  
 
DRUK NR 4 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
do nowego ustroju szkolnego 
   
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.     
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:    za - 14    przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
                                                                                                                                                                   
DRUK NR 5 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego 
(aportu) do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Dolnośląskie Centrum 
Pielęgnacji, Terapii, Rehabilitacji i Edukacji „Teraz Życie”   
   
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.     
 



B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:    za - 14    przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 o zmianie uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 
Radków na lata 2015-2025   
   
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.     
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 14 radnych:    za - 14    przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 
2017 rok. 
 
B. Kopalko - przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017 rok (plan pracy Komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
P. Trybus - przedstawił plan pracy Komisji Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego na 
2017 rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu).   
K. Sypień - przedstawiła plan pracy Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego na 2017 rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
R. Markowicz - przedstawił plan pracy Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa na 2017 
rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
B. Sobczyńska - przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty na 2017 rok (plan pracy Komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
J. Gorczycki - przedstawił plan pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki na 2017 rok (plan 
pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
Nie było pytań do przedstawionych planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 2017 rok. 
 

 



Ad. 11 

 
J. Gorczycki - złożył wniosek o ustawienie w poszczególnych miejscowościach Gminy 
Radków pojemników na odzież oraz wyznaczenie miejsc na zużyty sprzęt elektryczny i 
elektroniczny, z których następnie byłyby one odbierane przez RUK Sp. z o.o. w Radkowie. 
 
Ad. 12 
 
Nie zgłoszono. 
 
Ad. 13 
 
Burmistrz - odczytał zarządzenie w sprawie nowych zasad opłat za wynajmowanie sal 
wiejskich i świetlic wiejskich na terenie Gminy Radków. 
 
L. Jagódka - kierownik referatu Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, że w okresie ferii 
zimowych zespoły szkół przygotowały szereg zajęć dla dzieci i młodzieży.  Zaapelowała do 
rodziców o zachęcenie dzieci do uczestnictwa w organizowanych zajęciach. 
 
J. Gorczycki - zapytał o koszt i możliwość zainstalowania na terenie gminnym przylegającym 
do drogi wojewódzkiej urządzenia elektronicznego, które będzie wskazywało prędkość 
pojazdu poruszającego się po drodze. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że zgodnie z rozporządzeniem nie ma możliwości budowania radarów, 
jednak wystąpi z wnioskiem i opinią Referatu Bezpieczeństwa do Dolnośląskiej Służby Dróg i 
Kolei. Burmistrz poprosił radnego o wskazanie zamontowania radarów i naniesienie na 
mapie drogowej. 
 
J. Gorczycki - wyjaśnił, że nie chodzi o radary tylko o urządzenie wskazujące prędkość 
pojazdu. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że zainstalowanie tablicy to koszt 5000-5500 zł. Burmistrz po 
zaciągnięciu opinii ekspertów ruchu drogowego stwierdził, że tablice nie mają przeniesienia 
rejestrowego do monitoringu miejskiego. Wydanie środków na zakup tablic uważa za 
bezzasadne. Burmistrz poinformował, że wniosek składany przez mieszkańców Ścinawki 
Górnej w sprawie ograniczenia prędkości został rozpatrzony negatywnie przez Służby 
Nadzoru Drogowego Urzędu Marszałkowskiego.  Burmistrz poinformował również, że zostało 
uzyskane dofinansowanie na budowę chodnika w Wambierzycach na odcinku od 
planowanego parkingu wzdłuż ul. Noworudzkiej do ul. Objazdowej. Poinformował także, że 
pozostałe złożone wnioski w zakresie budowy chodników na terenie Gminy zostały 
rozpatrzone negatywnie z uwagi na małą pulę środków przeznaczoną przez Urząd 
Województwa na dofinansowanie budowy chodników przez Gminy.  
 
M. Kusiakiewicz - dyr. GCKSiT w Radkowie - odniósł się do informacji przedstawionej przez 
Kierownika Referatu Oświaty, Kultury i Sportu w sprawie ferii zimowych - zapytał, czy 
zostaną skierowane pisma od dyr. szkół w sprawie rezerwacji lodowiska gdyż na dzień 
dzisiejszy otrzymał tylko  informację od dyr. szkoły w Ścinawce Średniej. Dyrektor wyjaśnił, 
że na okres ferii są rezerwacje i może się okazać, że nie ma wolnych miejsc   
 
Przewodniczący RM - poinformował, że do Biura Rady wpłynęło sprawozdanie z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 
szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego za 2016r. i można się z 
nim zapoznać w Biurze RM. 



 

Ad. 14 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XXXIV sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie 
 
 
Protokołowała:                Przewodniczący RM w Radkowie 

Lucyna Połowczuk             Stanisław Hajłasz 


